
Social Media Post from Vinokurova U.A. (a member of the Supreme Council of Elders of the 

Republic of Sakha (Yakutia)) 

 

Mobilization just ahead of Winter at the Cold Pole! Every year we go into winter in anxious anticipation. 

Every year, somewhere for sure, a boiler room burns down, houses freeze to death, travelers freeze to 

death, and people get lost in the blizzards and storms. 🥺😳😳 

General Cold demands an honorable meeting with his intimidating majesty. And how can we meet Him 

without men? 

Here is an image of the dismantled floors [in the middle of the repair process of flood damage to a house 

in Verkhoyansk]. A family with three children and a disabled mother suffered flooding all summer long. 

The family's father was drafted! 

Three horse breeders were summoned, and they will not be able to work. Who will go in winter to watch 

horses in the tundra?  

And how many stokers, chauffeurs, and electricians have been mobilized? Without them, life will freeze 

up! And who will restore heat and light, for what money and expenses? 

As well, teachers who came under the program "Teachers of the Arctic" during the school year have been 

drafted.   

The summons has also been issued to M.K. (I will not disturb his peace of mind), who served in 

Chechnya and committed suicide several years ago. 

What is behind this mobilization? Clearly, inflection.🥺Russia is a huge country, and a differentiated 

approach is needed, especially before the Arctic winter. 

I suggest postponing the mobilization of residents of Yakutia, the Arctic, and the Far North until 

SPRING. 

Vinokurova U.A. (a member of the Supreme Council of Elders of the Republic of Sakha (Yakutia)) 

 

 

RUSSIAN ORIGINAL: 

 

Мобилизация в Зиму  на Полюсе Холода! Каждый год мы уходим в зиму в тревожном ожидании. 

Ежегодно где-то обязательно то котельная сгорит, то замораживаются дома, то замерзают 

насмерть путники, то люди теряются в пурге и бурях. 🥺😳😳 

 

Генерал Холод требует достойной встречи его устрашающего величия. А мы как Его встретим без 

мужчин?  

 

Вот фото разобранных полов в Верхоянске, все лето страдавшего от наводнения, семьи с 3 детьми 

и матерью-инвалидом. 😳Отца семейства забрали в мобилизацию.🥺 



 

Звонят, что пришли повестки к 3 коневодам племенного стада, работать будет некому. Кто в зиму 

поедет пасти лошадей в тундренной зоне?  

 

А сколько кочегаров, шоферов, электриков набрали? Без них - жизнь замерзнет! А 

восстанавливать  тепло и свет кому, за какие деньги, расходы? 

 

Забирают и учителей, приехавших по программе «Учитель Арктики», во время учебного года.  

 

В списках мобилизации есть и М.К.(не буду тревожить покой его духа), служивший в Чечне и 

совершивший суицид несколько лет тому назад. 

 

Что стоит за такой реальностью мобилизации? Явно перегиб.🥺Россия велика и требуется 

дифференцированный подход, особенно перед Арктической зимой. 

 

Предлагаю принять решение об отсрочке от мобилизации жителей Якутии, Арктики и Крайнего 

Севера до ВЕСНЫ. 

 

 


